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2. Bistånds-
bedömningen – ska den 
mildras?

 - Den enskildes omvårdnadsbehov är stort över hela dygnet och /eller 
kombinerat med oförmåga att påkalla hjälp
- Den enskilde uttrycker stark /ständig oro och/eller kan utgöra fara för 
sig själv
- Hälsotillståndet som påverkar förmågan att fungera i ordinärt boende 
med punktinsatser av hemtjänst.
- Minst ett av dessa skall vara uppfyllt.
Senast nu i maj har vi utökat antalet platser i boende vilket vi
bevakar och anpassar allt eftersom.
Vi har varit det parti som mest drivit på den utökningen av budget
till socialnämnden som nu är beslutad. Och det är nog den enskilt
störst utökning som någon nämnd fått.
Dessutom har nu utredningen om äldres boende blivit klar på
Centerrpartiet yrkande i november 2021. Där förordas nu ett
mellanboende för de som känner otrygghet och oro med tillgång
till samlingslokaler för social samvaro och aktiviteter tillsammans
med en värd/värdinna
- Centerpartiet kommer att verka för att det budgeteras tillräckligt med 
medel för att täcka behoven för en bra äldreomsorg.

socialnämnden bör ge 
förvaltningen i 
uppdrag att införa en 
mera generös 
beslutspraxis så att 
t.ex. psykisk ohälsa och 
ensamhet beaktas vid 
biståndsbedömningen, 
att utgångspunkten för 
bedömningen ska vara 
den enskildes egen 
upplevelse av sin 
livssituation. 
Det skall inte bara vara 
en budget i balans 
utan även en 
verksamhet i balans. 

Biståndsbedömningen 
är något som 
förvaltningarna ansvarar 
för, inte politikerna. 
Vårt parti anser att det 
är så det bör vara. 
Målsättningen bör vara 
att ligga på, eller strax 
över, riksgenomsnittet i 
bedömningarna.
Om förvaltningen 
beslutar att 
biståndsbedömningen 
ska förändras kommer vi 
medverka till att man 
får de 
budgetförutsättningar 
som krävs för det.

Ja, vi har sett alldeles för 
många exempel på 
orimligt hård 
biståndsbedömning. 
Dessutom måste tiden 
från förfrågan till 
inflyttning minskas. Den 
är idag alldeles för lång.
De politiskt antagna 
riktlinjerna för 
biståndsbedömning 
måste skrivas om och bli 
generösare. Återgång till 
innan 2018 är att 
föredra.
Hyrpersonal bör inte få 
användas för 
biståndsbedömning.



Moderaterna Socialdem Vänsterpartiet
Det som ligger till grund för 
biståndshandläggarna är ju framförallt tre 
kriterier :
 Den enskildes omvårdnadsbehov är 
stort över hela dygnet och /eller
kombinerat med oförmåga att påkalla 
hjälp
 Den enskilde uttrycker stark /ständig 
oro och/eller kan utgöra fara för sig
själv
 Hälsotillståndet som påverkar förmågan 
att fungera i ordinärt boende
med punktinsatser av hemtjänst.
Minst ett av dessa skall vara uppfyllt.
Individuella välfärdsinsatser ska vara 
behovsprövade med syftet att säkerställa 
rätt
stöd utefter de behov individen har.

Vi tror att socialstyrelsens grunder för 
biståndsbedömning är det vi
måste utgå ifrån. Individens behov är ju 
utgångspunkten för
insatsen och det måste finnas resurser för 
att uppnå detta.

Biståndsbedömningarna som görs idag, är 
alldeles för snäva och tar inte tillräcklig 
hänsyn till psykisk
ohälsa och ensamhet.Här måste en 
förändring ske.
Riktlinjerna för handläggning inom 
socialtjänstlagen ska verka för att 
mäniskor med hjälpbehov ska
kunna leva och bo självständigt under 
trygga förhållanden och ha en aktiv och 
meningsfull tillvaro i
gemenskap med andra.


